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                          Protokół z VIII Sesji 
       Rady Miasta Torunia 
       z 26 marca 2015 roku 

 
VIII sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 26 marca 2014 roku w sali nr 33 im. 
Mikołaja Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  

p. M. Czyżniewski – otworzył VIII sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i przybyłych 
gości. 

II. Przyj ęcie protokołu z VII sesji: protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady.  
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że: 

1. Tradycyjnie przypominam Państwu o obowiązku składania do końca kwietnia oświadczeń 
majątkowych wraz z kopiami PIT 

2. W ostatnim czasie otrzymali Państwo drogą elektroniczną sprawozdania z: 

1) Konsultacji społecznych w zakresie zagospodarowania terenu osiedla między ulicami: 
Reja, Fałata, Łukaszewicza, 

2) Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie na lata 2013-2016  

3) Raport z konsultacji  społecznych dot. kryteriów rekrutacji dzieci do przedszkoli 
publicznych oraz oddziałów przedszkolnych działających przy szkołach podstawowych, 

4) Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
Problemów Alkoholowych oraz Innych Uzależnień, 

5) Sprawozdanie z realizacji uchwały 414/2012, ws. zasad wynajmowania lokali 
użytkowych, garaży, powierzchni pod reklamę oraz nieruchomości lub ich części 
stanowiących własność gminy miasta Toruń w zakresie wykazu organizacji 
pozarządowych i jednostek gminy oraz mikro przedsiębiorstw , które w 2014 r. otrzymały 
wsparcie finansowe w formie obniżonych stawek czynszu. 

6) Sprawozdanie z realizacji uchwały nr 280/2012r ws. Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego na lata 2012 – 2015 dla miasta Torunia. 

3. Rada Miasta Torunia na początku VII kadencji zmieniła uchwałę ws powołania i 
funkcjonowania młodzieżowej rady. Zmiana była zasadnicza – do tej pory aby 
młodzieżowa rada mogła działać każda szkoła musiała wybrać przedstawiciela a od 
grudnia wystarczy reprezentacja połowy szkół. Mimo, że jesienią odbywały się wybory, 
po zmianie uchwały wystąpiłem do szkół z prośbą o przeprowadzenie wyborów raz 
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jeszcze. Na wniosek odpowiedziało 14 szkół, stanowią one połowę toruńskich szkół w 
których tworzone są samorządy uczniowskie. W najbliższym czasie zwołam posiedzenie 
Młodzieżowej Rady Miasta, na którym wybiorą się statutowe władze. 

IV. Informacje Prezydenta Miasta:  

p. M. Zaleski – zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje 
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady 
miasta: 
 
ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI 

8 marca br. na Rynku Staromiejskim odbył się uroczysty apel, kończący XXXII 
Ogólnopolski Rajd Kopernikański 

12 marca br. odbyło się uroczyste otwarcie rozbudowanej części toruńskiej galerii 
handlowej CH Atrium Copernicus. 

 
19 marca br. odbyły się uroczystości upamiętniaj ące 106. rocznicę urodzin gen. prof. 
Elżbiety Zawackiej. Obchody rozpoczęły się złożeniem kwiatów na grobie Honorowej 
Obywatelki Torunia na cmentarzu św. Jerzego, następnie w Teatrze „Baj Pomorski” 
wręczono nagrody laureatom VII edycji wojewódzkiego konkursu „Oni tworzyli naszą 
historię”. 21 marca br. odbył się konkurs wiedzy o życiu gen. Elżbiety Zawackiej oraz o II 
wojnie światowej dla młodzieży gimnazjalnej, organizowany przez Komendę Hufca ZHP 
Toruń. 

19 marca br. obchodziliśmy jubileusz 50-lecia rejestracji Oddziału Toruńskiego Civitas 
Christiana, połączone z obchodami 35-lecia działalności Klubu Dyskusyjnego 
„Horyzont”. 
 
23 marca br. w CK Dwór Artusa odbyła się uroczystość wręczenia nagród i wyróżnień 
Prezydenta Miasta Torunia za osiągnięte wysokie wyniki sportowe w 2014 roku. 

Uhonorowani zostali zawodnicy w kategoriach młodzieżowej i seniorskiej, zrzeszeni  
w toruńskich klubach sportowych. 

25 marca br. obchodziliśmy 23. rocznicę utworzenia Diecezji Toruńskiej.  
Z tej okazji w Katedrze śś. Janów odprawiona została uroczysta Msza św.,  
z udziałem przedstawicieli władz miasta.  

 
25 marca br. (z okazji Narodowego Dnia Życia, obchodzonego 24 marca)  
w kościele św. Jakuba odbył się uroczysty koncert „Oratorium – 4 pory życia”. 
W uroczystościach wzięli udział przedstawiciele władz miasta. 
 
WYDARZENIA  
 
Wydarzenia sportowe: 

- 13.03.br., na hali sportowo-widowiskowej, Gala MMA XCage 7,  

- 19-20.03.br., na hali sportowej Komendy Miejskiej Straży Pożarnej, XV Halowe  
  Mistrzostwa Polski w Dwuboju Pożarniczym, 

- 20.03.br., na Motoarenie, „Turniej z okazji 15-lecia startów Adriana Miedzińskiego”,  
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- 22-28.03. br., na hali sportowo-widowiskowej, 10 Halowe Mistrzostwa Europy  
  Weteranów (2400 zawodników, 44 państwa, 20 olimpijczyków, 21 konkurencji,  
   4900 osobostartów i prawie 440 dekoracji medalowych), 

Wydarzenia kulturalne: 

- 07.03.br., w CK Dwór Artusa,  „Z batutą i MoCartem czyli Maciej Niesiołowski i Grupa  
   MoCarta symfonicznie”, (organizator TOS),  

- 08.03.br., cykl imprez z okazji Dnia Kobiet m.in.: w CK „Dwór Artusa” Ciechowski  
  Klasycznie; w hali sportowo-widowiskowej koncert Zbigniewa Górnego „Za zdrowie Pań”, 

- 14-21.03.br. w Klubie Od Nowa”, 23. Alternatywne Spotkania Teatralne KLAMRA,  

- 20.03.br., w CK „Dwór Artusa”, koncert „Pierwszy Dzień Wiosny: 150 rocznica urodzin 
Jeana Sibeliusa” (organizator TOS), 

- 21.03.br. w Szkole Podstawowej nr 1, XV Festiwal Teatrów Szkół Podstawowych „Krok do 
świata fikcji”, 

- 21-23.03.br., w Zespole Szkół Muzycznych, III Ogólnopolski Konkurs Skrzypcowy dla 
   uczniów szkół muzycznych I i II stopnia. 

 
Inne wydarzenia: 

- 14-15.03.br., w Centrum Targowym „PARK”, Targi Turystyczne „Wypoczynek”, połączone  
   z Toruńskim Festiwalem Smaków, 

- 21-22.03.br., w Centrum Targowym „PARK”, Kujawsko-Pomorskie Targi Inwestycyjne  
   INVEST-TOR oraz  X Targi Budownictwa i Targi Mieszkaniowe „OD DZIAŁKI PO     
DOM”. W ramach targów, we współpracy z  Izbą Przemysłowo-Handlową oraz Toruńskim 
Funduszem Poręczeń Kredytowych, zorganizowana została konferencja  pn. „Toruń – miejsce 
Twojego biznesu”, która poświęcona była możliwościom inwestowania w naszym 
mieście. Ponadto przedstawiona została oferta inwestycyjna Torunia, w tym przede 
wszystkim na terenach Jaru i Abisynii, system zwolnień od podatku od nieruchomości dla 
przedsiębiorców, obowiązujący na terenie Torunia oraz korzyści płynące z poręczeń 
JEREMIE, 
- 25-26.03. br., w Auli UMK, odbywają się XII Targi Ofert Edukacji Akademickiej Promocja 
Edukacyjna 2015. Swoje oferty edukacyjne zaprezentuje ponad 20 wystawców z całej  Polski. 

 
KOMUNIKACJA SPOŁECZNA 

6 marca br.  podpisane zostały umowy na realizację zadań publicznych w 2015 r. przez 
organizacje pozarządowe. Podpisano umowy z 240 podmiotami, na realizację ponad 330 
projektów, na łączną kwotę 15,7 mln zł.  

Konsultacje społeczne: 

- 9 marca zakończyły się konsultacje „Jaki ruch na Słowackiego?” 

Konsultacje dotyczyły zmiany organizacji ruchu na ulicy Słowackiego (miasto przygotowało 
dwie propozycje projektowe). W ramach konsultacji odbyły się spotkania z mieszkańcami  
w Zajezdni Tramwajowej MZK oraz prowadzone były konsultacje internetowe, 

- 13 marca br. zakończyły się konsultacje „Co z basenem na Bażyńskich?” 
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Konsultacje dotyczyły przebudowy budynku pływalni z hotelikiem przy ul. Bażyńskich 9/17 
oraz zagospodarowania jego otoczenie na cele rekreacyjno-sportowe służące mieszkańcom.  

W ramach konsultacji odbyło się spotkanie z mieszkańcami w budynku pływalni (przy  
ul. Bażyńskich 9/17) oraz prowadzone były konsultacje internetowe. 

Trwa 13. cykl spotkań Prezydenta Miasta Torunia z mieszkańcami toruńskich osiedli. 
Odbyły się już spotkania na 12 osiedlach: Stawki (24.02.), Podgórz (25.02.), Rudak (26.02.), 
Kaszczorek (3.03.), Czerniewice (4.03.), Skarpa (10.03.), Bielawy - Grębocin (11.03.), 
Wrzosy (16.03.), Chełmińskie (17.03.), Bydgoskie (18.03.), Jakubskie - Mokre (24.03.), 
Rubinkowo (25.03.). Ostatnie spotkanie: 30.03. na osiedlu Staromiejskie. 

 
p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 19 kwietnia 2015 r. 

1. Dziś o godzinie 17.00 w Ratuszu Staromiejskim odbędzie się uroczyste spotkanie 
Toruńskiego Towarzystwa Tradycji Morskich z okazji jubileuszu 20-lecia działalności. 

2. Także dziś na lodowisku Tor-Tor rozpoczną się 23. Mistrzostwa Polski oldboyów w 
hokeju na lodzie. Finał zaplanowano w sobotę o godzinie 13.45, po meczu, ok. godziny 
15.30 odbędzie się ceremonia wręczenia nagród. 

3. Jutro, w piątek o godzinie 14.00 w Ratuszu Staromiejskim wręczone zostaną parom 
małżeńskim medale Prezydenta Rzeczypospolitej za długoletnie pożycie małżeńskie. 

4. Także jutro o godzinie 17.00 przy Kościele Garnizonowym rozpocznie się nabożeństwo 
Drogi Krzyżowej, która przejdzie ulicami Starego Miasta - św. Katarzyny, Rynkiem 
Nowomiejskim, Królowej Jadwigi, Szeroką, Żeglarską do Bazyliki Katedralnej śś. Janów. 

5. W dniach od 27 marca do 4 kwietnia spółka miejska Targi Toruńskie organizuje na Rynku 
Staromiejskim Jarmark Wielkanocny. 

6. W Hali Sportowo-Widowiskowej przy ul. Bema trwają X Halowe Mistrzostwa Europy 
Weteranów Lekkiej Atletyki. Oficjalne zakończenie zawodów zaplanowano w sobotę, 28 
marca o godzinie 10.45. Podczas ceremonii zakończenia flaga zawodów zostanie 
przekazana kolejnemu organizatorowi – włoskiemu miastu Ancona. 

7. W sobotę, 28 marca o godzinie 11.00 w Zespole Szkół Przemysłu Spożywczego i VIII 
LO odbędzie się 15. finał Miejskiego Konkursu Historycznego „Dzieje Torunia”. Temat 
wiodący tegorocznej edycji konkursu to „Toruń miastem uniwersyteckim”. 

8. Również w sobotę, 28 marca o godzinie 18.30 na Motoarenie Toruń rozegrany zostanie 
międzynarodowy turniej żużlowy: zawody Speedway Best Pairs, w których zmierzą się 
najlepsze żużlowe pary świata. 

9. W poniedziałek, 30 marca o godzinie 18.00 w I Liceum Ogólnokształcącym przy ul. 
Zaułek Prosowy 1 odbędzie się ostatnie spotkaniem z mieszkańcami osiedla 
Staromiejskie, kończące cykl moich dorocznych spotkań z mieszkańcami poszczególnych 
dzielnic miasta. 

10. W wtorek, 31 marca o godzinie 12.00 na terenie 12 Wojskowego Oddziału 
Gospodarczego przy ul. Okólnej 37 odbędzie się uroczyste przekazanie obowiązków 
Komendanta Oddziału. 

11. W Wielką Sobotę, 4 kwietnia o godzinie 13.00 na Rynku Staromiejskim odbędzie się 
uroczystość poświęcenia pokarmów. 

12. W środę 8 kwietnia Stowarzyszenie „Ruch Społeczny im. Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej Lecha Kaczyńskiego” zaprasza na wspomnienie śp. Prezydenta Rzeczypospolitej. 
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W programie zaplanowano: o godzinie 12.00 w sali kinowej Dworu Artusa projekcje 
filmów o Prezydencie, o godzinie 14.45 złożenie kwiatów pod epitafium smoleńskim przy 
kościele pw. Miłosierdzia Bożego i św. siostry Faustyny, następnie o godzinie 16.00 
konferencję w Dworze Artusa pt. „Wizja polityki polskiej śp. Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej Lecha Kaczyńskiego”. Wspomnienie zakończy msza św. 
odprawiona o godzinie 19.00.w katedrze śś. Janów pod przewodnictwem ks. Biskupa 
Andrzeja Suskiego  

13. W czwartek, 9 kwietnia o godzinie 15.00 w Ratuszu Staromiejskim zostaną wręczone 
parom małżeńskim medale Prezydenta Rzeczypospolitej za długoletnie pożycie 
małżeńskie. 

14. W piątek, 10 kwietnia o godzinie 17.00 w Teatrze Wilama Horzycy odbędzie się miejska 
uroczystość z okazji Światowego Dnia Zdrowia. 

15. W sobotę, 11 kwietnia o godzinie 9.00 w Ratuszu Staromiejskim zaplanowano 
uroczystość z okazji jubileuszu 25-lecia Kujawsko-Pomorskiej Okręgowej Izby 
Lekarskiej w Toruniu. 

16. Również w sobotę, 11 kwietnia o godzinie 11.00 w sali sportowej IV Liceum 
Ogólnokształcącego jubileusz 20-lecia obchodzić będzie Toruńska Liga Koszykówki 
Szkół Średnich. 

17. We wtorek, 14 kwietnia o godzinie 14.00 w Młodzieżowym Domu Kultury odbędzie się 
finał XX Samorządowego Konkursu Nastolatków „8 Wspaniałych”. 

V. Przyjęcie porządku obrad. 

p. M. Czyżniewski – zaproponował wprowadzenie po punkcie VI druku nr 80. 

GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Zmiana została dokonana. 

VI. Przedstawienie sprawozdania z działalności za 2014 rok Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Toruniu. 
 
p. K. Janiszewska – przedstawiła sprawozdanie z prezentacją multimedialną. 
 
p. M. Czyżniewski – powitał przybyłych gości. Sesji przysłuchują się goście z Ukrainy; 
Sergiej Hryhorenko, który jest sekretarzem rady miasta Łuck i Sergiej Demczenko – 
burmistrz miasta Wołnowa w Donbasie. Obaj panowie przebywają przez kilka dni w Toruniu. 
Ich wizyta wiąże się z programem Polska – Ukraina 2014-2015, który ma za zadanie 
wspieranie planowanych reform samorządowych na Ukrainie. 
 
Pytania: 
 
p. S. Kowalska – wypowiedź poza mikrofonem.  
 
p. K. Janiszewska – odpowiedziała, że wnioski formalne są niespełnione z uwagi na 
przekraczający dochód. Ustawa o pomocy społecznej mówi, że w przypadku braku 
współpracy również można odmówić pomocy albo jest odmówienie częściowej pomocy, czyli 
zasiłek okresowy jest przyznany rodzinie, natomiast odmawiany jest zasiłek celowy z gminy, 
ponieważ jest brak współpracy, pracownik nie stwierdza takiej potrzeby. 
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p. S. Kowalska – wypowiedź poza mikrofonem. 
 
p. K. Janiszewska – odpowiedziała, że przemoc ekonomiczna jest przemocą, więc jeśli 
znajdą się osoby potrzebujące wsparcia i poradnictwa w tym zakresie, to pomoc otrzymają.  
 
Przedstawienie sprawozdań z działalności za 2014 rok Powiatowego Inspektora 
Sanitarno - Epidemiologicznego w Toruniu. 
 
p. H. Wolska – przedstawiła sprawozdanie z prezentacją multimedialną. 
 
Pytania: 
 
p. M. Rzymyszkiewicz – zapytał, czy inspektorat kieruje się jakimś wskaźnikiem ilości koszy 
na km2, skoro pojawiła się w sprawozdaniu wzmianka o zbyt małej ilości koszy ? 
 
p. H. Wolska – odpowiedziała, że nie dysponuje taką normą. To jest spostrzeżenie 
wynikające z obserwacji i wspólnych kontroli z WGK. 
 
p. K. Wojtasik  – zapytał, ile wśród obiektów służby zdrowia objętych kontrolą było 
gabinetów lekarskich, które maja umowę z NFZ, ile było prywatnych i czy wśród nich były 
gabinety stomatologiczne ? Czego dotyczyła kontrola ? 
 
p. H. Wolska – odpowiedziała, że wykres mówił o 18% obiektów służby zdrowia, ale to nie 
jest procent obiektów skontrolowanych. Chodziło o pokazanie, jakie grupy obiektów są 
kontrolowane. Kontrolowane są wszystkie gabinety, również prywatne i dentystyczne. W 
gabinetach, gdzie są przeprowadzane zabiegi, jest odpowiednia częstotliwość kontroli. Nie 
oznacza to, że każdy obiekt da się skontrolować w ciągu roku. Szczegółowa informacja może 
zostać przesłana. 
 
p. K. Wojtasik  – zapytał, czy w ubr. była kontrola gabinetów stomatologicznych w szkołach?  
 
p. H. Wolska – odpowiedziała, że tak. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zapytał, czy inspektorat wie, kto jest właścicielem sklepu na ul. 
Sukienniczej 1a ? Czy w tej sprawie kontaktowano się z policją ? 
 
p. H. Wolska – odpowiedziała, że dopalacze nie są ujęte w ustawie o przeciwdziałaniu 
narkomanii. Służby mundurowe i prokurator nie chcą się tym zająć. Wszystko zostało 
nałożone na inspekcję sanitarną. Dzięki dobrej współpracy z komendantem policji kontrole są 
przeprowadzane wspólnie z policją. Strach posłać samemu pracowników inspektoratu, bo tam 
jest mafia działająca w ten sposób. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – ad vocem. Zapytała, kto jest właścicielem lokalu ? 
 
p. H. Wolska – odpowiedziała, że właścicielem jest spółka, która wywodzi się z Pabianic. 
Oprócz sklepu z dopalaczami spółka ma tam inny sklep, co utrudnia zamknięcie obiektu. 
Wówczas powołują się na straty w kontekście całkowitego zamknięcia obiektu.   
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p. I. Michałek – zapytała, czy są możliwości prawne, żeby zmobilizować rodziców do 
szczepień dzieci ? Co robi inspektorat, żeby zmobilizować szkoły do korzystania ze sprzętu 
certyfikowanego ?  
 
p. H. Wolska – odpowiedziała, że szkoły podejmują starania, żeby uzyskać certyfikat. W 
wielu przypadkach to jest trudne, bo wymaga wymiany mebli. Stare meble nie maja 
certyfikatów i trudno takie zdobyć. 
Informację o środowiskach opornych ma obowiązek przesłać placówka służby zdrowia. Po 
takich informacjach rodzice/opiekunowie prawni są zapraszani do stacji na rozmowę, w której 
idea szczepień jest przekazywana. Jeśli nie jest robione szczepienie, to stacja wysyła 
upomnienie. Jeśli po nim nie ma reakcji, to jest wysłany tytuł wykonawczy z upomnieniem do 
wojewody kujawsko – pomorskiego. Wojewoda nakłada karę np. 500 zł, ale od kary rodzice 
odwołują się. Wojewoda prosi o stanowisko stacji sanitarnej w sprawie zażalenia. Stanowisko 
podtrzymuje wojewódzki inspektor sanitarny. To jest długi proces.  
Stacja wykonuje też zalecane szczepienia. Trzeba tu wspomnieć szczepienia przeciwko 
wirusowemu brodawczakowi. W Toruniu szczepiło się ostatnio 571 dziewczynek. To jest 
podjęte dzięki wsparciu UMT. Gdyby nie ta akcja to dziewczynki nie byłyby szczepione. W 
ostatnim roku wzrosła o 2 tys. liczba szczepień przeciw grypie dzięki akcji UMT, która dała 
możliwość zaszczepienia się osobom 65+. 
 
VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania panu Wiesławowi Kani Medalu 
Honorowego Miasta Torunia– DRUK NR 80. 
 
p. M. Jakubaszek – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 80. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 49/15). 
 
VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Inowrocławską, Okólną i Gen 
W. Andersa w Toruniu – DRUK NR 17 – I i II CZYTANIE . 
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały, omawiając zakres projektu planu i potrzebę 
jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych rozwiązań z ustaleniami 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada 
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. 
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi – zał. nr 2 do projektu uchwały. 
 
Opinia:  
 
KRSMiGP – zał. nr 1. 

I czytanie 

Pytania: 
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p. M. Olszta - Bloch – zapytała o zapis dotyczący 30% minimalnej powierzchni działki jako 
biologicznie czynnej. Czy to dotyczy poziomu gruntu, czy to też ujmuje  udział na dachach, 
czy zieleni komponowanej na balkonach, garażach ? 
Czy teren wokół willi na obszarze 27.20-MN2 jest chroniony, czy dopuszczalna jest 
współczesna zabudowa, czy miasto ma pomysł na ten obiekt ? 
 
p. A. Stasiak – odpowiedziała, że powierzchnia 30% biologicznie czynna dotyczy działki 
budowlanej. Prawo budowlane mówi, że minimalne powierzchnia to 25% powierzchni 
działki. Jeśli działka ma 4.2 ha, to 1/3 działki musi być biologicznie czynna, czyli 1.6 ha, 
gdzie nie ma utwardzonej nawierzchni. Odrębne przepisy mówią, że powierzchnia 
biologicznie czynna to też zielone dachy. Do powierzchni biologicznie czynnej wlicza się 
50% powierzchni dachu. To jest problem na małych działkach, gdzie inwestor robi 
powierzchnię na budynku, ale może wliczyć 1/2 dachu. 
W przypadku willi obie działki należą do prywatnego właściciela. Każda z działek ma innego 
właściciela. Willa jest pod ochroną konserwatorską, wpisana do rejestru ochrony zabytków. 
Posiada pozwolenie na budowę 2 budynku mieszkalnego. W otoczeniu willi powstał budynek 
jednorodzinny z możliwością prowadzenia usług. Inne budynki nie są możliwe do realizacji. 
Willi nie można przebudować.  
 
Dyskusji nie było. 

II czytanie 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 17. Wynik głosowania: 19 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 50/15). 
 
IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru położonego przy ul. Bema i Gałczyńskiego w Toruniu. – 
DRUK NR 47 – I i II CZYTANIE.  
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały, omawiając zakres projektu planu i potrzebę 
jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych rozwiązań z ustaleniami 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada 
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. 
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi – zał. nr 2 do projektu uchwały. 

Opinia:  

KRSMiGK – zał. nr 2. 

I czytanie 

Pytania: 
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p. S. Kruszkowski – zapytał, czy jest jakaś gwarancja, że osoby, które przyjadą na zawody 
sportowe na halę widowiskową, będą mogły zaparkować na parkingu przy Kauflandzie ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że nic nie wiadomo na temat umowy dającej możliwość z 
korzystania z miejsc postojowych. Z rozmów z właścicielem terenu wynika, że były składane 
takie deklaracje.  

p. S. Kruszkowski – poprosił o informację w tej sprawie, jeśli taka umowa będzie. 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że poinformuje. 

p. J. Scheuring – Wielgus – zapytała, na podstawie czego jest twierdzenie, że mieszkańcy są 
za wybudowaniem obiektu w tamtym miejscu ? 
Z zasłyszanych informacji od mieszkańców i rady okręgu Bydgoskie wynika, że mieszkańcy 
są przeciwko takiej budowie. Rok temu były przeprowadzone konsultacje w tej sprawie i 
mieszkańcy powiedzieli, że chcieliby w tamtym miejscu teren zielony. 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że z rozmów z mieszkańcami wynika, że taka funkcja jest 
pożądana w tamtym miejscu. Do projektu planu nie wpłynęły uwagi i protesty przeciwko 
funkcji handlowej. Formalnie nie ma żadnych pism. W procedurze wydawania decyzji o 
warunkach zabudowy i pozwoleniu na budowę nie było sygnałów niezadowolenia lokalnej 
społeczności. 

p. J. Scheuring – Wielgus – zapytała, czy był brany pod uwagę wynik konsultacji ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że zapoznała się z głosami mieszkańców. Na piśmie nie było 
wyników konsultacji. Zapytała, czy radna posiada taki dokument ? 

p. J. Scheuring – Wielgus – wypowiedź poza mikrofonem. 

p. A. Stasiak – dodała, że wynik konsultacji nie ma wpływu na formalno – prawną procedurę 
planistyczną. Ona przebiegała bez jakichkolwiek zakłóceń i uwag do planu. 

p. J. Scheuring – Wielgus – zaproponowała, żeby zaprosić na sesję dyrektora P. Piotrowicza, 
który przedstawi wyniki konsultacji. 

p. A. Stasiak – stwierdziła, że to nie ma wpływu, co się dzieje na terenie, ponieważ plan 
formalizuje to, co stało się stanem faktycznym, czyli decyzja o warunkach zabudowy i o 
pozwoleniu na budowę obiektu handlowego wydana 05.01.2015 r. W tym terenie trwają prace 
inwestycyjne poprzedzone wyburzeniem obiektu i realizacją obiektu usługowego. W trakcie 
procedury nie było sygnałów od radnych o wątpliwościach. 

p. K. Wojtasik  – zapytał, czy ul. Gałczyńskiego od ul. Bema do ul. Matejki będzie miała 
ruch dwustronny ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że ul. Gałczyńskiego będzie zakończona placem 
manewrowym i musi być tam ruch dwustronny. W umowie jest napisane, że będzie 
możliwość parkowania samochodów dojeżdżających do szkoły. Urządzenie miejsc 
parkingowych z ograniczonym czasem postoju do 15 min. na istniejącym prawoskręcie na ul. 
Gałczyńskiego to będą też miejsca postojowe i parking na zakończeniu ulicy. 
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p. K. Wojtasik  – zapytał, czy ul. Gałczyńskiego będzie wyremontowana do skrzyżowania z 
ul. Matejki przez inwestora ? 

p. Z. Fiderewicz – wypowiedź poza mikrofonem. 

p. K. Wojtasik  – zapytał, w którym miejscu będzie usytuowany pylon reklamowy ? 

p. M. Porczyk – odpowiedział, że wysokość pylonu to 11.5 m. Wysokość witacza będzie 9 
m. 

p. K. Wojtasik  – zapytał, czy ruch od ul. Matejki w stronę Cinemacity będzie zwiększony, 
czy bardziej skierowany na ul. Matejki ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że Kaufland będzie miał wjazd/wyjazd zarówno z ul. Bema 
jak i ul. Matejki. Z pewnością polepszy się sytuacja na ul. Gałczyńskiego i to ma znaczenie w 
otoczeniu szkoły i zabudowy jednorodzinnej.  

p. K. Wojtasik  – odniósł się do wypowiedzi radnej J. Scheuring – Wielgus. Przyznał, że nie 
spotkał się z negatywnymi reakcjami. Wręcz przeciwnie odbiór jest pozytywny, bo teren 
będzie zadbany. 

p. M. Czyżniewski – zwrócił uwagę, że to był głos w dyskusji, a są pytania. 

p. J. Scheuring – Wielgus – przypomniała o przestrzeganiu regulaminu.  

p. S. Kowalska – zapytała, kto podjął decyzję, że budynek Kauflanda został oceniony jako 
coś pięknego ? Kto decyduje, czy coś jest piękne, czy nie ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że każdy z nas może decydować. Zależało na tym, by 
przestrzeń zyskała jakość na pewnym poziomie. Miasto zrobiło wszystko, co mogło, by 
poprawić wygląd architektoniczny obiektu usługowego. Nie będzie to typowy Kaufland jak w 
innym miejscach Polski. Jego elewacje w sposób urozmaicony nawiązują detalem i 
elementami do hali widowisko – sportowej poprzez kolorystykę i zastosowane materiały. 
Obiekt będzie miał stonowane barwy. Pojawi się zieleń na parkingach.  

p. S. Kowalska – zwróciła uwagę, że Biedronka na ul. Szerokiej dostała pozwolenie na 
zawieszenie innego szyldu, niż obecny.  
Jaka jest pewność, że inwestycja będzie wyglądała tak, jak na zdjęciach ? 
 
p. A. Stasiak – odpowiedziała, że jeśli będzie wyglądała inaczej, to wówczas wkracza 
inspektor nadzoru budowlanego. Każdy może to zgłosić. 

p. M. Cichowicz – odniósł się do ostatniego wątku. Nie ma żadnych narzędzi do 
wyegzekwowania, że kolor będzie taki jaki jest. 
Zawnioskował, żeby po przerwie dyrektor P. Piotrowicz w krótkim zarysie przedstawił, czego 
dotyczyły konsultacje i jakie były wyniki, żeby dać radę możliwość pokazania szerszego 
kontekstu.   
 
p. M. Czyżniewski – poprosił o konsultację z doradcą prawnym rady miasta. 
 
Dyskusja: 
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p. P. Gulewski – przypomniał, że teren był własnością Skarbu Państwa i został sprzedany na 
wiele przed tym, jak podjęto uchwalenie planu i rada miasta sankcjonuje stan faktyczny. Były 
głosy, że może by na tym terenie urządzić zieleń, park. Gdyby teren był własnością GMT, to 
pewnie możnaby do takiej dyskusji powrócić i wszcząć proces konsultacji społecznych.  
Przyznał, że nie słyszał głosów sprzeciwu, natomiast jest problem z parkowaniem podczas 
eventów organizowanych w hali widowiskowo – sportowej. Budowa obiektu z obszernym 
parkingiem trochę sytuację parkowania ułatwi.  
Wydział nie prowadził żadnych konsultacji społecznych w tym konkretnym przypadku, bo 
nie mógł, bo teren został nabyty przez prywatną osobę. Miasto i odpowiednie wydziały 
dokonały wszelkich starań, aby problemy i wątpliwości rozwiać, szczególnie w zakresie 
kubatury i kolorystyki elewacji. Dzięki negocjacjom dyrektora A. Popielewskiego udało się 
wymóc na inwestorze daleko idące zmiany w zakresie wyglądu ścian. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zwróciła się do radnego i zaznaczyła, że gdyby radny 
uczestniczył choć w jednym posiedzeniu rady okręgu, to by wiedział, że mieszkańcy są 
przeciwni. 
Dwa dni temu była rozpatrywana uchwała krajobrazowa w Polsce. Chodzi o to, żeby Toruń 
nie był zaśmiecany wizerunkowo. W uchwale jest napisane, że budynek ma mieć wysokie 
standardy architektoniczne, czyli dostosowaną stylem, materiałem i kolorystyką do istniejącej 
lub sąsiadującej lub sąsiedniej zabudowy formą budynków i ogrodzeń oraz wysoką jakością 
materiałów wykończeniowych, kształtowaniem elewacji budynków w sposób urozmaicony 
poprzez zastosowanie podziałów elewacji z udziałem otworów okiennych lub witryn, 
zróżnicowania materiałów wykończeniowych i detali architektonicznych.  
Przedstawiony budynek jest bez okien, czyli hala.  
 
p. A. Stasiak – zwróciła uwagę, że takie zapisy są zawarte w planie i mają zagwarantować w 
przyszłości gdyby doszło do przebudowy, że obiekt będzie jeszcze ładniejszy na podstawie 
zapisów w planie. Rada okręgu Bydgoskie każdorazowo dostaje projekt planu do 
zaopiniowania. Projekt był zaopiniowany pozytywnie. 

p. K. Wojtasik  – przyznał, że nie uczestniczył w spotkaniach rady okręgu Bydgoskie. 
Przedstawiona została opinia członków rady a nie mieszkańców. Osiedle Młodych, które jest 
z nazwy takim, obejmuje osoby starsze. Osiedlowe sklepy upadają tam, ponieważ oferta jest 
mała i produkty są drogie. Opinie są takie, że inwestycja jest potrzebna. Ustabilizuje się 
sytuacja ruchu drogowego na ul. Gałczyńskiego, która w godzinach wieczornych jest szosą 
wyścigową. Tam oprócz szkoły jest też przedszkole i strach bierze rodziców, jak kierowcy 
zachowują się tam.  

p. J. Scheuring – Wielgus – wskazała, że gdyby miasto nie wybudowało szosy to radny nie 
miałby problemu z przejściem na 2 stronę. 

p. S. Kowalska – zwróciła uwagę, że może w mieście trzeba zrobić badania dotyczące ilości 
sklepów wielkopowierzchniowych na mieszkańca w odniesieniu do innych miast. W mieście 
trwa dyskusja, co powstanie po targowisku miejskim.  Może okaże się, że będzie miejsce, 
które spełni oczekiwania mieszkańców tej grupy, bo ma powstać sklep, który będzie czynny 
w godz. 8-23, mają być usługi na 4 poziomach.  

p. A. Stasiak – dodała, że to jest obiekt o powierzchni do 2 tys. m2. formalnie nie można 
traktować go jako obiekt wielkopowierzchniowy. Jest to sklep z gatunku Biedronka, Lidl itp. 
Ma powierzchnię sprzedaży 1999 m2. 
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p. S. Kowalska – poprosił o badania wszystkich większych sklepów Biedronek i innych, bo 
to są sklepy ogólnie mówiąc wielkopowierzchniowe.  

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że MPU ma takie badania. Jest zliczona powierzchnia 
sprzedaży w mieście. Te informacje można przekazać. 

p. J. Scheuring – Wielgus – podała, że w Toruniu jest 21 Biedronek, 13 Polomarketów, 9 
Lewiatanów, 5 Tesco, 4 Lidle, 3 Piotr i Paweł, Intermarche i Stokrotka po 2, Aldi 1 i nie ma 
jeszcze Kauflandu, więc super, że jeszcze taki będzie. 

II czytanie 
 
Pytań nie było. 

Dyskusja: 

p. S. Kowalska – zwróciła uwagę, że są jeszcze 3 targowiska; Manhattan, z którym nie 
wiadomo, co będzie za 5 lat, Szosa Chełmińska, gdzie też nie wiadomo, co będzie i na 
Podgórzu, które stawia wiele do życzenia i ul. Mickiewicza. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 45. Wynik głosowania: 17 – 3 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 51/15). 
 
X. Rozpatrzenie projektu uchwały przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ul. Aleksandrowskiej i 
ul. Włocławskiej w Toruniu – DRUK NR 82. 
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały.  

Opinia:  

KRSMiGK – zał. nr 3. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 82. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 52/15). 
 
XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów 
głosowania dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej – 
DRUK NR 50 – I i II CZYTANIE.  
 
p. R. Popławski –  przedstawił projekt uchwały. 
 
I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
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GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 50. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 53/15). 
 
XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
GMT, które b ędą brane pod uwagę na drugim etapie (…) – DRUK NR 75 - I i II 
CZYTANIE.  
 
p. J. Pleskot – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  

KOSiT– zał. nr 4. 

I czytanie 

I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 48. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 54/15). 
 
XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na 
zajęcia rozwijające zainteresowania lub rozwijające uzdolnienia organizowane w 
publicznych placówkach oświatowo-wychowawczych – DRUK NR 76 - I i II 
CZYTANIE.  
 
p. J. Pleskot – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  

KOSiT – zał. nr 5. 

I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 76. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 55/15). 
 
XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na realizację których przeznacza się 
środki PFRON w 2015 r. – DRUK NR 77. 
 
p. I. Miłoszewska – przedstawiła projekt uchwały. 
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Opinia:  

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 6. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 77. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 56/15). 
 
XV. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad obciążania 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasta Toruń służebnościami gruntowymi 
i przesyłu – DRUK NR 61 - I i II CZYTANIE.  
 
p. A. Rynkowski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  

KGKISiG– zał. nr 6. 
 
I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 61. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 57/15). 
 
XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały ustanowienia służebności gruntowych na 
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Miasta Toruń położonych przy ul. 
Łokietka 3 i ul. aleja Solidarności w Toruniu – DRUK NR 60. 
 
p. A. Rynkowski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  

KGKISiG– zał. nr 7. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 60. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 58/15). 
 
XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości położonej przy ul. Pera Jonssona 7 w Toruniu – DRUK NR 79. 
 
p. J. Więckowski – przedstawił projekt uchwały. 
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Opinie: 
 
KGKISiG – zał. nr 8. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 79. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 59/15). 
 
XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania i funkcjonowania 
Młodzieżowej Rady Miasta Torunia – DRUK NR 84 - I i II CZYT ANIE.  
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
I czytanie 
 
Pytania: 
 
p. S. Kowalska – zapytał, kto zadecydował o zmianie dotyczącej prowadzenia I sesji 
MRMT? 
 
p. M. Czyżniewski – odpowiedział, że to był wniosek Konwentu Seniorów. 
 
II czytanie 
 
Pytań nie było. 
 
Dyskusja: 
 
p. M. Rzymyszkiewicz – stwierdził, że nie jest najistotniejsze, kto będzie prowadził pierwsze 
posiedzenie rady, bo najważniejsze jest jej funkcjonowanie. Ważne, że zostały stworzone 
warunki do działania tej rady i wspólnymi siłami będzie można wspierać działania i rozwój 
rady, żeby było to z pożytkiem dla środowiska młodzieży i miasta.  
 
p. M. Czyżniewski – poprosił radnych, by pamiętali o istnieniu MRMT i wspierali ją w 
działaniu. Bo to może być ciekawy głos w dyskusji o mieście ze strony najmłodszych, którzy 
dopiero weszli w dorosłość. To jest ogromna szkoła demokracji dla młodych ludzi. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 84. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 60/15). 
 
XIX. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu lokali użytkowych oraz 
ustalenia zasad ich sprzedaży – DRUK NR 87. 
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XX. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa nabycia lokali użytkowych oraz ustalenia 
zasad ich sprzedaży – DRUK NR 88. 
 
XXI. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków – 
DRUK NR 89. 
 
XXII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali użytkowych, garaży, powierzchni pod 
reklamę oraz nieruchomości lub ich części stanowiących własność GMT (…) – DRUK 
NR 90. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekty obwieszczeń 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Obwieszczenie według druku nr 87. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 11/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 88. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 12/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 89. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 13/15). 
 
Obwieszczenie według druku nr 90. Wynik głosowania: 19 – 0 – 4. Obwieszczenie 
zostało przyjęte (obwieszczenie nr 14/15). 
 
XXIII.  Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia. 
 

1. Interpelacje:  

 p. M. Czyżniewski – poinformował, że nie wpłynęły żadne interpelacje. 

2. Zapytania:   

radna S. Kowalska – dotyczy klubu hokejowego Nesta Toruń. Klub hokejowy Nesta 
Toruń, założony przez  miasto jako spółka  zakończył sezon porażką 1:9 z Zagłębiem 
Sosnowiec. 

1. Kto stawia zadania, jakie powinna realizować drużyna prowadzona przez spółkę ?  

2. Jakie zadania otrzymało kierownictwo spółki w 3 ostatnich sezonach ?  

3. Czy te zadania zrealizowało ?  
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4. Ile pieniędzy zostało przekazanych spółce z kasy miasta we wszystkich formach np. 
wykupienie usług reklamowych, dofinansowanie w ramach wygrania konkursów na 
prowadzenie zadań ?  

5. Jakie są roczne koszty zarządzania spółką tj. koszty zarządu i rady nadzorczej w 
latach 2012 – 15 ?  

6. Jakie są plany wobec tej spółki na najbliższe lata ? Czy planowana jest sprzedaż lub 
likwidacja ? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radna J. Scheuring – Wielgus  –  

1. Kiedy zostanie wprowadzona ogólnopolska aplikacja Janosik w parkometrach na 
terenie miasta ?  

2. Kiedy zostaną wprowadzone krótkoterminowe bilety ? 

3. Kiedy zostanie wprowadzona funkcja parkowania w trybie głosowym, która jest 
obecna np. w Ostrołęce ? 

4. Kiedy i w jaki sposób zostanie kompleksowo zagospodarowana ul. Hallera na 
obustronnym odcinku od ul. Łódzkiej do ronda Focha ? Jest ona wykonywana 
odcinkowo i z pominięciem małej architektury. 

5. Czy miasto dysponuje planem systemowego rozwiązania problemu dotyczącego 
odpowiedniej liczby koszy na śmieci ?  

6. Czy gmina może podjąć działania zmierzające do odblokowania zamkniętego 
przejścia pieszo-rowerowego na zapleczu osiedla od ul. Balonowej ? 

7. Czy aktualnie są prowadzone prace związane z wytyczeniem drogi rowerowej od ul. 
św. Józefa do ul. Bema po dawnym torowisku ? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radna M. Olszta - Bloch –   
 
1. W związku z planowanym terminem rozpoczęcia remontu budynku przy ul. 

Bydgoskiej 50/52 (w ciągu 2 lat), będącego własnością Gminy Miasta Torunia i 
wpisanego do rejestru zabytków, proszę o informację, w jaki sposób zagwarantowane 
zostanie to, że w ciągu 2 lat obiekt nie ulegnie zniszczeniu (nie spłonie, nie zawali się 
- takie przypadki miały miejsce w Toruniu)? Dzisiaj jest on doszczętnie zniszczony, 
mam więc podstawy do obaw, że w ciągu 2 lat, bez konserwatorskiego 
zabezpieczenia, ulegnie on zagładzie. 

2. Czy istnieje w Toruniu jakikolwiek program opieki nad historycznymi obiektami 
szkieletowymi i drewnianymi, które stanowią własności Gminy Miasta Torunia? 

3. W związku z poważnymi utrudnieniami w dostępie do TKS Budowlani Toruń, 
uprzejmie proszę o informację, kiedy zakończy się remont ul. Majdany? 

4. W trosce o jakość publicznej przestrzeni w Toruniu zwracam się z pytaniem, czy w 
Toruniu prowadzony jest rejestr wszystkich reklam w mieście. A jeśli tak, kto to robi i 
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gdzie on jest dostępny? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

radny M. Cichowicz – w związku z budową linii tramwajowej do Uniwersytetu 
zwracam się z następującymi pytaniami: 

1. Ile płotków odgradzających postawiono przy okazji tej inwestycji? 

2. Czy oddzielenie torowiska takimi przeszkodami wynika z przepisów prawa? 

3. Czy zamiast płotów można było nasadzić zieleń w postaci żywopłotów? 

4. Jaki był koszt zakupu i montażu tych płotów? 

5. Czy Gmina ma wpływ na wygląd przestrzeni ogólnodostępnej w ramach inwestycji 
realizowanych przez spółki miejskie? Jeśli tak, to kto z UMT zaakceptował tak dużą 
ilość tych płotów i ich wygląd? Czy proponowano zastąpienie tych ogrodzeń 
zielenią? 

Jakie są procedury odbiorcze prac konserwatorskich realizowanych z dofinansowaniem 
GMT? Proszę o ich udostępnienie w biurze MKZ. 

W związku z przebudową ulicy Łódzkiej zwracam się z następującymi pytaniami: 

1. Dlaczego droga serwisowa łącząca tereny usługowe znajdujące się przy zjeździe z 
nowego mostu budowana jest w sposób uniemożliwiający normalne funkcjonowanie 
firm? Firma Lawa i sąsiadująca z nią druga firma zaopatrywane są przez duże 
samochody ciężarowe. Wykonywane zjazdy z drogi serwisowej utrudniają wjazd na 
posesję długich zestawów. Jej szerokość uniemożliwia wymijanie się samochodów 
ciężarowych, w czasie kiedy jeden zestaw oczekuje na rozładunek. Zaskakuje takie 
rozwiązanie w obszarze zjazdu z nowego mostu, który budowaliśmy z myślą o 
aktywizacji i poprawie funkcjonowania biznesu po lewej stronie Wisły. Zaskakujące 
są również informacje przekazywane przez zainteresowanych, że zarówno MZD jak i 
osobiście Pan Prezydent był informowany o konieczności dostosowania drogi 
dojazdowej do ciężkiego transportu samochodowego. Pan Prezydent zobowiązał się 
na jednym ze spotkań z mieszkańcami, że osobiście dopilnuje rozwiązania 
przyjaznego przedsiębiorcom (informacja ustna od jednej z osób). W związku z tym 
nasuwa się pytanie, kto przyjął taki projekt? Jednocześnie pojawia się pytanie, czy 
spotkania mieszkańców z Prezydentem są efektywnie wykorzystywane przez 
urzędników. Jeżeli rzeczywiście Pan Prezydent zobowiązał się do realizacji drogi 
serwisowej korzystnej dla przedsiębiorców, to dlaczego urzędnicy nie dopilnowali 
realizacji tego zobowiązania?  W związku z tym składam wniosek o pilne 
rozważenie, czy nie pojawia się konieczność powołania Dyrektora MZD, w celu 
lepszego funkcjonowania tej instytucji. 

2. W związku z budową nowego obiektu przy wiadukcie na ulicy Łódzkiej i przyjętym 
w dniu dzisiejszym przystąpieniu do zmiany m. p. z. p. dla terenu przy Włocławskiej 
zwracam się z pytaniem, jak GMT zamierza zrealizować Decyzję Środowiskową dla 
dalszej rozbudowy Łódzkiej z wiaduktem nad torami kolejowymi w punkcie 
konieczności budowy przejścia dla dużych zwierząt? Teren pozostający w dyspozycji 
inwestora staje się bardzo wąski. Budowa nowego wiaduktu wraz z chodnikiem i 
ścieżką rowerową, w tym miejscu nie mamy żadnego chodnika nad torami, to 
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konieczność budowy obiektu co najmniej 12 metrowego. Przejście dla dużych 
zwierząt to kolejne kilkanaście metrów. Jak planujemy pogodzić nasze zobowiązania 
ze szczupłością terenu? 

3. Czy GMT może wystąpić do PKP o skrócenie czasu zamknięcia przejazdu przy 
zjeździe z ulicy Równinnej? Ostatnio czekałem 4 minuty od momentu zamknięcia 
przejazdu do przejazdu pojazdu szynowego. 

3. Wnioski:  

a) radny M. Cichowicz –  2 wnioski, 

b) radna J. Scheuring – Wielgus – 7 wniosków, 

c) radny Ł. Walkusz – 4 wnioski, 

d) radny S. Kruszkowski – 1 wniosek, 

e) radna M. Olszta - Bloch – 3 wnioski, 

f) radna S. Kowalska – 1 wniosek, 

g) radna D. Zając – 1 wniosek, 

h) radny M. Rzymyszkiewicz – 5 wniosków. 

XXIV. Informacje:  

Przewodniczącego,  

p. M. Czyżniewski – złożył życzenia Wielkanocne dla prezydenta i pracowników UMT oraz 
radnych. 

Prezydenta,  

p. M. Zaleski –  

1. od 30.03.br. dotychczasowy dyrektor Wydziału Edukacji J. Pleskot przestaje pełnić 
funkcję i będzie pracował w UMT na innym stanowisku. Do czasu rozstrzygnięcia 
konkursu na dyrektora obowiązki będzie pełniła obecna zastępczyni dyrektora K. 
Nowicka – Skuza, prawdopodobnie przez 3 miesiące. 

2. Złożył życzenia na Święta Wielkanocne. 

inne:  

p. D. Zając – złożyła życzenia Wielkanocne od zająca. 

XXV. Zakończenie sesji. 

p. M. Czyżniewski – zakończył VIII sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził            Przewodniczący 
/-/ Piotr Pyrek                               Rady Miasta Torunia 

 /-/ Marcin Czyżniewski 
         


